

# مستقبلي

## ”تهيئة الطلبة لسوق العمل“



يتعرف الطلبة من خلال هذا البرنامج على أهمية السعي إلى المهن التي تساعدهم على تحقيق النجاح في حياتهم المستقبلية و الأستعداد لسوق العمل.

بعد المشاركة في البرنامج يكون الطالب قادر على:

- اكتشاف المهن المحتملة وكيفية التخطيط للعمل و الحفاظ عليه.
- تطوير العلامة التجارية وكيفية البحث و كسب الوظيفة المستقبلية.

عناوين وملخص الجلسات:

### الجلسة الأولى: علامتي التجارية

من خلال مقابلات العمل، إنعكاس الذات و تصميم الشعار الشخصي، يكتشف الطلبة أهمية إنشاء شعار شخصي ايجابي للمستقبل بدءاً من المرحلة الثانوية.

### الجلسة الثانية: الفئات المهنية

يكتشف الطلبة مختلف الكتل المهنية و يتعرف على وظائف لزيادة البحث فيها. و أيضاً، يتعرف الطلبة على قيمة و حاجة جميع الفئات الوظيفية الموجودة في سوق العمل.

### الجلسة الثالثة: وظائف ذات نمو مرتفع

يتعلم الطلبة أربع عوامل يجب اخذها بعين الإعتبار عند اختيار الوظيفة المناسبة، و يتعرف الطلبة عن قرب على بعض الوظائف ذات النمو المرتفع بشكل مقرب.

### الجلسة الرابعة: تحديد المهنة

يكتشف الطلبة كيفية الأستفادة من خبراتهم الشخصية لتطوير مهاراتهم العملية و كيفية تحديد مسار اهدافهم الوظيفية.

### الجلسة الخامسة: البحث عن وظيفة

يتم تقديم الطلبة إلى الجوانب الأساسية في البحث عن الوظيفة من خلال لعبة المطاردة. يتعلم الطلبة كيفية الحفاظ على جميع معلومات البحث عن وظيفة حيوية في مكان واحد.

### الجلسة السادسة: كيفية الحفاظ / خسارة الوظيفة

يتعلم الطلبة الفرق بين المهارات الشخصية و المهارات التقنية مما يتيح لهم فرصة التعرف على تأثير سلوكهم الشخصي على امكانية نجاحهم بالوظيفة.

الإعداد لسوق العمل



إنجاز  
البحرين

عضو في مؤسسة  
جونبور أشيفمنت العالمية



## It's My Future

### “Prepare Students for the Working World”

It's My Future program provides students with practical information about preparing for the working world while still in high school.

#### Following participation in the program, students will be able to:

- Explore potential careers, discover how to plan for a job, and learn how to keep it.
- Develop personal-branding and job-hunting tools for earning a job.

#### Session Titles and Summaries:

##### Session One: My Brand

Through interviews, self-reflection, and creation of a personal logo, students explore the importance of building a positive personal brand for the future, starting in high school.

##### Session Two: Career Clusters

Students explore career clusters and identify jobs for additional research. They also recognize the value of and need for all types of jobs.

##### Session Three: High-Growth Careers

Students learn the four factors to consider in choosing a job, and they take a close look at some high-growth career fields.

##### Session Four: Career Mapping

Students explore how to use life experiences to develop work skills and how to map a path to employment goals.

##### Session Five: On the Hunt

Students are introduced to the basic aspects of job hunting through a scavenger hunt. Students are taught to keep all their vital job-hunting information in one place.

##### Session Six: How to Keep (or Lose) a Job

Students learn the difference between technical and soft skills, and they recognize the impact that their personal behavior has on their ability to succeed in a job.